
Академічний простір

З  ЮВІЛЕЄМ!
Шановна Кіро Василівно!

Від щирого серця вітаємо вас з ювілеєм!
Ваша трудова біографія - це яскравий приклад великої працелюбності, 
любові до своєї справи та до життя, становлення особистості та 
наполегливості у досягненні мети.
Ваші висока культура, освіченість та 
комунікабельність роблять Вас цікавим 
співрозмовникам, колегою. 
Ви по праву користуєтесь заслуженим авторитетом 
серед професорсько-викладацького складу, 
співробітників та студентів ЗДІА.
Залишаючись молодою, енергійною та повною сил, 
Ви з материнським піклуванням підтримуєте та 
зміцнюєте дружній колектив колег.
Висловлюємо Вам сердечну вдячність за невтомну 
працю, за великий талант та покликання сіяти 
мудрість та знання. Вітаючи з ювілеєм, зичимо 
Вам міцного здоров’я, щастя та творчого натхнення.  Нехай щиро сіється 
добром та достатком Ваша життєва  нива,   наповнюється  благополуччям  
Ваше сьогодення, плідними будуть усі починання. 

Ректор ЗДІА В. І. Пожуєв
Голова профспілки В.П. Падалка

Декан ФІЕТ А. В. Пожуєв

З 2008 року 
начальником служби 
охорони праці 
академії працює 
Шабля Сергій 
Іванович. Цього 
місяця він святкує 
своє 55-річчя.

Шановний 
Сергію Івановичу!

Вітаємо Вас 
з нагоди дня 

народження.
Прийміть наші найщиріші привітання 

та побажання.
Нехай кожен день несе Вам радість, а 

праця - задоволення.
Нехай здоров’я буде міцним, а в родині 

панують мир, добробут та любов.
З повагою, 

ректор ЗДІА В. І. Пожуєв
голова профспілки В.П. Падалка

колектив АГЧ академії

06.10.11р. відбулося чергове 
засідання профкому ЗДІА з порядком 
денним: 

• Інформаційне забезпечення 
профспілкової організації.

• Про підсумки оздоровлення  і 
відпочинку працівників та їх дітей 
влітку 2011р. 

• Про стан громадського контролю 
охорони праці на факультетах МФ і 
ФЕЕ. 

По першому питанню було 
прийнято рішення, що крім 
інформації про структуру, склад 
первинної профспілкової організації 
ЗДІА, розподіл обов’язків між 
членами ПК, потрібно надавати 
інформацію з точки зору правого, 
трудового забезпечення, пенсійної 

реформи,  і через профгрупоргів 
кафедр та підрозділів доводити 
цю інформацію до кожного члена 
профспілки.

По другому питанню: на б/в 
“Монтажник” було видано 112 
путівок з них 81 – співробітникам, 
22 (по 3 людини) - студентам, 9 – 
пенсіонерам. Всі бажаючі отримали 
путівки до дитячих оздоровчих 
таборів – 12 дітей. На б/в “Таврида” 
заїзд “Матері та дитини” було видано 
6 путівок (по 2 людини), оздоровлено 
6 дітей. На б/в “Монтажник” 
оздоровлено 84 дитини. 

На підставі  цього було прийнято 
рішення оцінити оздоровчу 
кампанію влітку 2011р. задовільною. 

У зв’язку зі зміною періоду 

відпусток у 2012 році скорегувати 
графік заїздів до б/в “Монтажник”, а 
також доручити комісії з оздоровлення 
вивчити пропозиції покращення умов 
відпочинку на базі “Монтажник”.

По третьому питанню було 
прийнято рішення признати роботу з 
проведення громадського контролю на 
факультетах МФ та ФЕЕ задовільною 
та  направити на навчання членів 
комісії з розслідування нещасних 
випадків у зв’язку зі зміною правової 
бази з цього питання.

 Голова профбюро МФ 
Сайкова Т.Ю.

25 жовтня 2011р. відбувся черговий захист слухачів ЦБО на кафедрі 
програмного забезпечення автоматизованих систем. Державна 
екзаменаційна комісія відзначила достатньо високий рівень виконання 
дипломних робіт: 6 оцінок - «відмінно» та 5 – «добре». Всі роботи 
прорецензовані на виробництві з високими оцінками.

В якості кращих ректор академії проф. Пожуєв В.І. відзначив дипломні 
роботи: Коловського Андрія — «Автоматизована інформаційна система 
«Гуртожиток ЗДІА» (керівник доц. Безверхий А.І), Тулушева Євгена — 

«MacOS - застосунок для 
відображення текстів» 
(керівник доц. Полякова 
Н.П.), Клімова Сергія 
– «Проектування та 
створення спеціалі-
зованої системи склад-
ського обліку» (керівник 
доц. Попівщий В.І.) та 
ін. 

Голова ДЕКу – головний фахівець 
з інформаційних технологій ВАТ 
«Запоріжсталь» Ю. О. Штехно 
оголосив результати захисту та 
привітав слухачів ЦБО з успішним 
закінченням навчання. Після захисту 
випускникам були вручені дипломи.

Заст. завідувача кафедри ПЗАС 
доцент Безверхий А.І.

Центр безперервної освіти. ЧЕРГОВИЙ ЗАХИСТ ДИПЛОМІВ



По закінченнІ мітингу-реквієму всі учасники акції 
вирушили теплоходом до розташування Розумовського 
плацдарму.  Саме з  цього місця розпочалась 
на-ступальна операція радянських військ по звільненню 
правобережної частини Запоріжжя від німецько-
фашистських загарбників. Води Дніпра стали братською 
могилою для тисяч воїнів Червоної армії, які ціною власного 
життя налагодили 
переправу. Тут вони 
знайшли свій останній 
притулок. 

На місці загибелі 

радянських воїнів про-
ведено паніхіду за 
загиблими. Учасники 
акції опустили вінки 
пам’яті та живі квіти на 

хвилі Славути-
Дніпра, у 
с у п р о в о д і 
в і й с ь к о в о г о 
ор-кестру та 
залпів військової 
зброї. 

 
Гліб НАЗАРОВ,

Пам’ятаємо!

Незабуті  серцем.. .

P.S. Як стало відомо, Запорізька міська Рада ветеранів має намір продовжити 
проведення Естафети пам’яті. 

Цього разу Пам’ятна книга (або альбом) буде провезений запорізькими ВНЗ. 
Це одна з багатьох можливостей зберегти у серцях молоді, мешканців Запоріжжя 

спогади про героїчні сторінки нашого славного міста.  Міста, під час оборони 
якого в 1941 році відбулася ПЕРША в історії ВВВ успішна наступальна військова 
операція, завдяки якій на всі довгі роки війни наша промисловість працювала 
НА НАС, а не фашистську військову машину! 

Ми МАЄМО ПРАВО цим пишатися, і ми ЗОБОВ’ЯЗАНІ про це пам’ятати!

Театралізована реконструкція подій Великої 
Вітчизняної війни, присвячена одному з епізодів 
оборони Запоріжжя серпня-жовтня 1941 року 
пройшла 22 жовтня поблизу від Мелітополя. 

За легендою реконструкції, бійці Черво-
ної армії звільняли від німецьких загарбників 
острів Хортицю. 

Поглянути на це історичне видовище   зібралося 

(Початок на с1). Саме тому, віддаючи шану поколінню, 
що пройшло крізь пекло війни, Обласним центром 
патріотичного виховання молоді було проведено щорічну 
акцію «Серцем незабутні».

Традиційно в заході прийняли участь студенти 
Запорізької державної інженерної академії, зокрема 
механіко-технологічного факультету (МТФ) та факультету 
економіки та управління (ФЕУ). 

Цього року учасники акції прийняли участь в мітингу-
реквіємі на березі Дніпра, де згадали воїнів, що загинули 
під час звільнення Запоріжжя, та мали нагоду вшанувати 
живих свідків та учасників Великої Вітчизняної війни. До 
участі в акції залучився заступник голови Запорізької 

обласної ради Олександр 
Клєпаков. Звертаючись до 
молоді, він наголосив на 
необхідності збереження 
пам’-яті про воїнів-визволителів, 
відзначив  позитивний вплив 
неформального спілкування 
молоді та представників вете-
ранських організацій.

Дотик до подвигу 
захисників  Запоріжжя

кілька тисяч мешканців міста, клуби історичних 
реконструкцій, ветерани. Перед по-чатком 
“бойових” дій відбувся мітинг. 

А далі... Далі була війна. 
Глядачі захоплювалися повітряним боєм, 

майстерністю мелітопольських авіаторів, які 
продемонстрували “петлю Нестерова”, “бочку”,  
інші прийоми повітряного бою. Сталося й умовне 
“форсування” Дніпра. Не обійшлося без трагіч-
них картин каральних операцій “німців”.  Словом, 
було на що подивитися ...

Бій за острів Хортицю. Фото з фронтових газет 1941 року.

Фоторепортаж - В. Стародуба


